
Po odjetí loňského ročníku Burčák Tour jsem hned v cíli věštil, že za rok mě na startu tohoto 
„pseudoznovínu“ Masarykovo náměstí nepřivítá. Ale nikdy neříkej nikdy, což nakonec platilo i 
v tomto případě. Impulsem, který změnil moji původní věštbu, byla v podstatě banální maličkost – 
otočení směru jízdy závodní trasy. Jako rodilý Chvalovičák, potažmo Znojemák, samozřejmě znám 
nazpaměť téměř všechny příhraniční cesty i necesty v okolí, takže mi hned po prohlédnutí mapky tras 
2015 došlo, že letos to bude trochu víc o terénu a trochu víc o jízdě do kopce, než loni. Samozřejmě, 
adekvátně vztaženo k poměrně rovinatému okolnímu kraji. A tak jsem i letos přesně v 11:30 
s ostatními z masarykáče odstartoval. Pravděpodobně díky nastřádaným zkušenostem z loňska, se 
peloton na Vídeňské i Dukelské třídě, stejně jako v Oblekovicích, choval více obezřetně, protože jsem 
tentokrát nebyl svědkem žádných drastických pádů či nervózně vyhrocených situací. Dokonce ani v 
esíčku za kapličkou se nevytvořil nějaký velký špunt. V těchto úvodních fázích závodu jsem si dal za 
úkol, držet se Lukece Vejmělka, ať mě chlapec trochu vyveze. Tato taktika mi však vydržela jen zhruba 
za Tasovický lom. Směrem do Strachotic se totiž začal terén mírně vlnit a Lukec mě svým strojově 
silovým tempem postupně setřepal. Zakousl jsem tedy pohled upřeně před sebe a psychicky se 
připravoval na kostrbatou, točivou cestu kolem řeky Dyje. Kupodivu mi ale letos nedělala vůbec 
žádný problém. Opticky z ničeho nic jsem totiž najednou byl za Jaroslavickými rybníky, ani jsem 
nevěděl, jak. V Jozlu na náměstí jsem u první občerstvovačky zastavil, v klidu si dal vodu od Marušky 
Bednaříkové, do ruky vzal půku banánu a strčil si s díky jeden karboš do kapsy dresu. Potom jsem se 
trochu rozvážněji, než dosud, pustil po trase dál. Dalo by se říct, že od tohoto okamžiku začala trať 
postupně, ale jistě pořád stoupat. Po asfaltovém úseku jsem s ostatními zatočil vpravo a po hraniční 
čáře začal zhruba západním směrem uhánět po polních cestách směrem k Lampelbergu. No uhánět, 
po projetí mezičasového nafukovacího oblouku jsem zjistil, že jsem zřejmě první půli průměrnou 
rychlostí 28,9 km/h, vzhledem k své trénovanosti, trochu přepálil, takže jsem ubral na průměrku 
zhruba 22,3 km/h. Asi dva kilometry před Lampelbergem se po mé levé ruce objevila Verča. Zařadila 
se přede mě, ale zdálo se mi, že za skupinou několika bikerů začala taktizovat. Tak jsem vyjel vlevo a 
předjel ji zpět. Nakonec jsme v poměrně prudkém výjezdu z vinohradu ke kamenné zdi Lampelbergu 
jeli téměř rameno na rameni vedle sebe. Říkal jsem si, že následující úsek je po silnici a z kopce, takže 
se s ní třeba trochu vyvezu. Ale nebylo tomu tak. Vytáhl jsem totiž karboš, co jsem ukořistil v Jozlu na 
občerstvovačce, zaklonil hlavu a nasál ho do sebe, přičemž jsem vzal hadičku na zapití toho sladkého 
hnusu a otočil se, zda mě nedojíždí náhodou ještě někdo další známý. Když jsem se otočil zpět, 
nevěřil jsem svým očím! Verča už byla asi 100 metrů přede mnou a téměř ve stoje šlapala 
sprintérským tempem z kopce dolů! Tak to ne, tohle nedám, řekl jsem si, zalehl do sjezdové pozice na 
štanglu svého Trekouše a samospádem sjel až k následující odbočce vlevo do polí. Zde jsem hned po 
pár metrech objížděl bikerku ležící s pokřivenou grimasou v obličeji na zemi, držící se rukou na páteři. 
Úplně mi zamrazilo. Naštěstí už se nad ní skláněl jeden biker a přijížděla k ní čtyřkolka organizátorů. 
Výjezd z polí na dlouhé silniční úseky do Dyjákoviček, potažmo do Vrbovce, mně připomenul můj 
známý syndrom – dokázat frenetickým rytmem šlapat stylem seno/sláma až do úplného zblbnutí. Sice 
jsem se zapojil za jeden partnerský pár do vláčku, ale vůbec mi to jako vždy nesedělo a vůbec mě to 
nebavilo. Na asfaltové rovině k Vrbovci jsem jen tak pro zajímavost vyhlédl ze zákrytu, kde asi je 
Verča, ale když jsem ji zahlédl jako malou tečku asi čtyři sta metrů vpředu, přestal jsem se zabývat 
myšlenkou, že bych ji ještě stáhl. Prostě to silničářské seno/sláma, to mě dostalo… :-) Ve Vrbovci jsme 
opět zezadu objeli statek. Průjezdem vesnicí jsme se dostali do vinohradů Za Lesíkem, které jsme 
postupně vystoupali nahoru, abychom je podél hlavní silnice jedním sjezdem vlevo sjeli až 
k odvodňovacímu tunýlku pod silnicí. Za tunýlkem mi na druhé občerstvovačce vrazila Martinka do 
ruky kelímek s vodou s pokřikem „Ten je náš, ten je náš…!“ Nalil jsem vodu do krku, na nohy a vyjel 
na nejstrašidelnější úsek závodu, vysekaný pruh trasy ve volném poli (!). Zde jsem v mžiku myslel, že 
mě chytila nějaká magická ruka za zadní kolo a nechce mě pustit jet dál. Tu se kolem mě prohnala 
vedoucí skupina 31 km závodu a já pochopil, že problém není v magii, ale spíš ve mně. Doslova silou 
vůle jsem pole projel, stejně jako následující výjezd k letišti. Před posledním utrpením, krátkým 
výjezdem v Šaldorfu U Tří jasanů, se vedle mě z ničeho nic objevil Pája. Hrabal jako krtek, až od něj 
kameny létaly a tak jsem jen mávl rukou a jel si své. Na závěrečném asfaltu do Louky jsem se sice 
ještě pokusil zamknout vidlici, ale zkuste dojet rozdováděného krtka. Nešlo to… :-)         -©geri-                     


